
Voorzitter, 

Rijswijks-belang start met 2 onderwerpen uit te 
lichten…. 

Kinderboerderij het Akkertje, krijgt een grootschalige 
renovatie. 

Het ondergeschoven kindje van de afgelopen jaren is 
er echt aan toe. 

Goed om te zien dat er na intensief contact  de 
omstandigheden en belangen zijn overwogen en er 
daarna keihard is gewerkt door het ambtelijk orgaan 
om binnen een jaar tot actie over te gaan. 

Een groot compliment waard. 

Ook het bijzondere dossier “ Het Woonwagen kamp 
aan de Strijp”  een dossier zo dik waarbij een oud 
telefoonboek niks bij zou voorstellen, komt er 
eindelijk licht aan het einde van de tunnel, na 
jarenlang onzekerheid, juridisch getouwtrek, 
onveilige situaties voor de bewoners kunnen we 
allemaal met een schone lei beginnen, met nadruk 
allemaal. 

In deze begroting neemt de gemeente Rijswijk zijn 
verantwoordelijkheid om samen met Rijswijk Wonen 
een nieuw woonwagen kamp te realiseren, ook hier 



is ambtelijk behoorlijk veel werk verzet ook dit 
verdiend een compliment.  

 

De begroting voor het jaar 2025 is sluitend. 
Compliment voor het College want dat is in deze tijd 
met bezuinigingen vanuit het Rijk aan de gemeente 
een hele uitdaging. Om de begroting dekkend te 
krijgen worden een aantal versoberingsmaatregelen 
voorgesteld. Rijswijks Belang kan zich in een aantal 
versoberingsmaatregelen prima vinden, maar er zijn 
ook versoberingsmaatregelen die ons zorgen baren. 

 

Zo bent u voornemens de woonlasten met ruim 7%, 
te verhogen en wordt de meerkosten zorgregeling 
geschrapt en wil het College de 
mantelzorgwaardering voor 2025 versoberen met 
70.000 euro. Als we afgelopen periode nu versoberd 
hadden op onnodige uitgaven  zoals bladkorven van 
100.000 euro ( inmiddels al teruggebracht naar 
€70.000)en een sinterklaas feest van €50.000 euro 
ex btw , PMD bakken, tonnen hotelkosten voor 
weigerstatushouders kan nog wel even doorgaan 
dan hadden deze versoberingen ten koste van onze 
inwoners niet nodig geweest. 

 



In de voorliggende stukken  ziet onze fractie uitgaven 
die wat Rijswijks Belang betreft onnodig zijn en prima 
versoberd kunnen worden.  

Zo doen we een woononderzoek waar het college  
50.000 euro aan uitgeven. Het College wil dus 
50.000 euro uitgeven aan een onderzoek waar het 
Ministerie allang onderzoek naar heeft gedaan. De 
cijfers en inzichten zijn al bekend. Zouden we in 
Rijswijk nu echt afwijken van de landelijke tendens? 
En hebben de ruim 8000 woningzoekenden dan echt 
zulke specifieke woonwensen denkt u? Daarom 
dient Rijswijks Belang in de 2e termijn een motie in 
om het woononderzoek niet uit te voeren om zo de 
50.000 te kunnen besteden aan zaken die volgens 
ons veel meer prioriteit en effect hebben.  

 

En zo vinden wij nog meer onnodige uitgaven terug in 
de stukken. Bijvoorbeeld de €30.000 euro begroot 
die ten gunste komt van onze hotels. Een  

achterhaalde regeling afkomstig nog uit de Corona 
periode daar waar de hotels al zijn gecompenseerd 
door de toeristenbelasting over 2020 en 2021 op 0 te 
zetten. 

 



Hotels die de afgelopen jaren 30 miljoen hebben 
omgezet alleen al door de overnachtingen van de 
Oekraïense vluchtelingen, de omzet van andere 
vluchtelingen, statushouders en daklozen zitten hier 
niet eens bij. Dit valt niet uit te leggen aan onze 
inwoners  dat we met de wetenschap van nu als 
gemeente wel geld investeren om de hotels te 
ondersteunen die tientallen miljoenen hebben 
omgezet  maar onze eigen inwoners confronteren 
met versoberingen zoals het versoberen van de 
mantelzorgwaardering. Rijswijks Belang dient 
daarom in de 2e termijn een motie in om die 
onnodige uitgaven terug te draaien.   

 

Door het schrappen van de kosten voor het 
woononderzoek en de onnodige ondersteuning aan 
de hotels ontstaat er 80.000 euro waarvan we dan de 
versobering van de mantelzorgwaardering van 
70.000 kunnen terugdraaien.  

Mantelzorgers zijn van onschatbare waarde in onze 
samenleving en zij spelen een cruciale rol in de zorg 
voor onze kwetsbare inwoners. Onbegrijpelijk dat 
het College dan juist hierop versoberd. Wat Rijswijks 
Belang moet dat anders en daarom dienen wij  in de 



2e termijn de motie Behoud de 
Mantelzorgwaardering in. 

 

En dan nog even terug naar die hotels. De 
toeristenbelasting wordt met 10 cent verhoogd. 
Onze inwoners worden geconfronteerd met veel 
hogere woonlasten maar de mensen die in het hotel 
verblijven vragen we om 10 cent extra. Een schril 
contract wat Rijswijks Belang betreft.  Gemeenten 
zijn vrij om het tarief voor toeristenbelasting per jaar 
vast te stellen. De toeristenbelasting laag houden 
kan een aanzuigend effect hebben op toeristen maar 
gezien de ontwikkelingen in Rijswijk is dit effect 
beperkt aangezien hotels grotendeels bezet zijn met 
de tijdelijke plaatsing van bijzondere doelgroepen 
waaronder bijvoorbeeld daklozen, statushouders en 
vluchtelingen. Als we dan op onze begroting moeten 
versoberen en extra inkomsten ophalen bij onze 
inwoners, dan vind Rijswijks Belang dat we ook bij de 
toeristenbelasting scherper mogen kijken hoe we 
daar extra inkomsten genereren. Daarom dienen wij 
een amendement in om de toeristenbelasting 1 euro 
extra te verhogen. Dit betekent een extra opbrengst 
voor de gemeente resulteert van € 91.158.  Geld 
waarmee we onze inwoners deels kunnen ontzien in 
de veel te hoge afvalstoffenheffing die het College 



voornemens is om door te voeren. Alhoewel Rijswijk 
Belang liever geen verhoging zou zien van de 
woonlasten, begrijpen wij ook dat de begroting 
sluitend moet zijn. Daarom vinden wij het redelijk  
om de afvalstoffenheffing met maximaal de 
inflatiecorrectie van 2,8% te verhogen net zoals wij 
alle andere kostenposten indexeren met maximaal 
de inflatiecorrectie.  

En dan een meevaller in de stukken! 

Bron- en nagescheiden PMD Onze inwoners hebben 
in 2022 en 2023 bron- en nagescheiden PMD laten 
inzamelen door Avalex. De marktopbrengsten zijn na 
uitonderhandeling door het Rijk nu vastgesteld. De 
opbrengsten komen incidenteel € 261.930 
voordeliger uit dan begroot. 

€261.930 euro, verdiend door onze eigen inwoners, 
je zou denken dit gedrag gaan we belonen en het 
bedrag compenseren in de vorm van een belasting 
verlaging. Maar nee hoor, geen denken aan, het 
tarief zou al zijn vastgesteld in 2024 daarom  laten 
terug laten vloeien in de algemene reserves. Je zou 
ook met een vooruitkijkende blik deze meevaller 
(deels)te kunnen verrekenen met de 
afvalstoffenheffing 2025, helaas denkt dit college er 
anders over. 



Met een groeiende gemeente daar waar ook de 
criminaliteit, ondermijning en illegaalafvaldumping 
groeit, kranten en nieuwssites staan er vol mee, is 
dit college voornemens te gaan bezuinigen op 
BOA’S. 

Echt geen goed idee, ook hiervoor zal Rijswijks-
Belang in de 2e termijn een motie indienen om u op 
een andere gedachte te brengen, echt met de 
oprechte hoop hier met de raad uit te gaan komen. 

 

Verwijderen drukhouders lachgas Door een verbod 
op het gebruik van lachgas, is het statiegeld op de 
drukhouders sinds begin vorig jaar vervallen. 
Hierdoor worden steeds meer drukhouders gedumpt 
in de openbare ruimte. In de loop van de maanden 
zien we hierin een enorme toename. Bij het 
verwijderen moeten we voldoen aan de richtlijnen 
voor vervoer en opslag van lachgas. Over het hele 
jaar 2022 is circa € 5.000 uitgegeven aan het 
opruimen van drukhouders. In 2023 is bij de eerste 
halfjaarrapportage het budget structureel € 30.000 
verhoogd en kwam het totaalbedrag voor afvoer 
uiteindelijk op € 50.000. In het eerste halfjaar van 
2024 hebben we al € 60.000 aan kosten moeten 
maken. We verwachten zeker € 110.000 extra nodig 



te hebben dit jaar en ook in de volgende jaren omdat 
het aantal dumpingen ieder kwartaal enorm 
toeneemt. 

Omdat de tarieven voor de afvalstoffenheffing al 
voor 2024 zijn vastgesteld, worden deze kosten pas 
vanaf 2025 in de berekening van de tarieven van de 
afvalstoffenheffing meegenomen. 

Met bovenstaande verhaal in het achterhoofd heeft 
Rijswijks-Belang  voor in de 2e termijn een motie: 
Rijswijk, de schoonste gemeente van Zuid-Holland 
daar waar onze fractie gaat verzoeken aan te haken 
bij een mogelijke pilot die gestart gaat worden om 
een boete van €1000,- op te mogen gaan  leggen bij 
het dumpen van afval waaronder bovengenoemde 
cilinders.  

 

 

 

 


